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Zápis z jednání Výboru pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva 
kraje Vyso čina č. 4/2009 

konaného dne 30. dubna 2009 

Přítomni: 

1. Dagmar Hromádková (předsedkyně) 6. Roman Křivánek 

2. Bohumil Kovanda 7. Jiří Kučera 

3. Stanislav Máca 8. Ladislav Brož 

4. Zdeněk Chroust 9. Martin Herzán 

5. Jana Fischerová (místopředsedkyně) 10. Miroslav Pech (tajemník) 
 
Nepřítomni (omluveni):  

1. Otto Hájek 2. Jan Karas 
 
Hosté:  

1. Marie Kružíková (členka Rady kraje Vysočina) 

2. Alena Vlachová (OŠMS) 

3. Jiří Hrdlička (Úřad práce Jihlava) 

4. Tomáš Prchal (Hospodářská komora Jihlava) 

5. Luboš Josef Marek (Bohemia Werbung) 

6. Pavel Vích (Hospodářská komora Liberec) 
 
 
Návrh programu: 
1. Zahájení jednání; 
2. Schválení programu; 
3. Vývoj potřeb trhu práce – hosté Ing. Jiří Hrdlička, ředitel Úřadu Práce Jihlava, Ing. Tomáš 

Prchal, ředitel Hospodářské komory Jihlava; 
4. Informace o projednávaných bodech z oblasti školství v Radě kraje Vysočina; 
5. Zpráva o hospodaření škol a školských zařízení zřizovaných krajem; 
6. Informace o rozpisu rozpočtu přímých nákladů na vzdělávání; 
7. Informace o průběhu přijímacího řízení na střední školy; 
8. Optimalizace sítě středních škol – diskuse k obsahu anketních otázek; 
9. Informace o podpoře technických oborů v Libereckém kraji, projekt TECHYES; 
10. Diskuse a různé; 
11. Závěr. 
 
1. Zahájení jednání 
Dagmar Hromádková, předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 
Zastupitelstva kraje Vysočina (dále jen „VVVZ“), zahájila jednání a přivítala všechny přítomné. 
Dle počtu přítomných členů konstatovala, že je výbor usnášeníschopný.  
 
2. Schválení programu 
Předsedkyně přednesla návrh programu. Takto navržený program byl 9 hlasy schválen. 
 
 



 

 
 

Číslo stránky 2 

3. Vývoj pot řeb trhu práce – hosté Ing. Ji ří Hrdli čka, ředitel Ú řadu práce Jihlava, Ing. 
Tomáš Prchal, ředitel Hospodá řské komory Jihlava 
D. Hromádková přivítala na zasedání J. Hrdličku, ředitele Úřadu práce Jihlava a T. Prchala, 
ředitele Hospodářské komory Jihlava. 
J. Hrdlička informoval členy výboru o míře nezaměstnanosti na trhu práce. V této době začínají 
sezónní práce. Zdá se, že se situace v Jihlavě stabilizuje a velké firmy (Bosch Diesel, s. r. o., 
Automotive Lighting, s. r. o.) už nebudou tolik propouštět. Dodal, že v Jihlavě je okolo 5000 
nezaměstnaných, ale jen okolo 300 volný pracovních míst. Spíše se jedná o volná pracovní 
místa v textilním oboru.  
T. Prchal pohovořil o situaci malých a středních podnikatelů. Situace je podobná jako u velkých 
firem.  
B. Kovanda vznesl dotaz jaké je % kvalifikovaných a nekvalifikovaných zaměstnanců při 
propouštění. 
J. Hrdlička odpověděl, že firmy nejdříve propouštějí nekvalifikované pracovníky, ale v poslední 
době se začínají propouštět i režijní zaměstnanci. Na závěr dodal, že po dlouhé době lidé sami 
chodí a hledají práci. 
D. Hromádková poděkovala hostům za informace a ukončila tento bod. 
 
Usnesení 13/04/2009/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost 
bere na v ědomí 
informace o vývoji potřeb trhu práce. 
 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
4. Informace o projednávaných bodech z oblasti škol ství v Rad ě kraje Vyso čina  
M. Pech tlumočil informace ze zasedání RK (body z oblasti školství a vzdělávání), které 
proběhly od posledního zasedání VVVZ: 
 
RK č. 12/2009 

- Návrh finančního plánu příspěvkových organizací kapitoly Školství, mládeže a sportu 
zřizovaných krajem Vysočina na rok 2009; 

- Stanovení platu ředitele Vysočina Education, školského zařízení pro další vzdělávání 
pedagogických pracovníků a střediska služeb školám, příspěvkové organizace. 

 
RK č. 13/2009 

- Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu -
dotace na Ověřování vzdělávání podle školních vzdělávacích programů vypracovaných 
na základě rámcového vzdělávacího programu pro základní školy speciální; 

- Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - 
dotace organizátorům krajských a vyšších kol postupových soutěží a přehlídek v roce 
2009 dle schválených pravidel rady kraje; 

- Pronájem movitého majetku Střední školou technickou Jihlava; 
- Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - 

dotace na přímé výdaje na vzdělávání na rok 2009 a na rozvojový program Hustota a 
Specifika; 

- Návrh na poskytnutí dotace na pořizování a opravy učebních pomůcek základních 
uměleckých škol - návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, 
mládeže a sportu; 

- Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - 
Podpora účasti na sportovních mistrovstvích; 
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- Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - 
financování Preventivních programů realizovaných školami a školskými zařízeními na rok 
2009; 

- Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - 
dotace soukromým školám a školským zařízením; 

- Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - 
poskytnutí dotace na koordinaci Přeshraniční projektové soutěže; 

- Vzdání se funkce ředitele Střední průmyslové školy Třebíč; 
- Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - 

účelová dotace na realizaci 2. etapy rozvojového programu Zvýšení nenárokových 
složek platů a motivačních složek mezd pedagogických pracovníků regionálního školství 
s ohledem na kvalitu jejich práce”; 

- Pověření OŠMS vyhlášením konkurzního řízení na funkci ředitele Střední školy 
Kamenice nad Lipou; 

- Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - 
projekt Vzdělávání energetiků na Vysočině - první etapa; 

- Síť organizací v oblasti školství. 
 
RK č. 14/2009 

- Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - 
dotace na rozvojový program ve vzdělávání Financování asistentů pedagoga pro děti, 
žáky a studenty se sociálním znevýhodněním pro rok 2009; 

 
RK č. 15/2009 

- Změny ve školském rejstříku; 
- Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - 

účelová dotace na realizaci rozvojového programu Posílení úrovně odměňování 
nepedagogických pracovníků. 

 
Usnesení 14/04/2009/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost 
bere na v ědomí  
informace z rady přednesené M. Pechem. 
 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
5. Zpráva o hospoda ření škol a školských za řízení zřizovaných krajem 
A. Vlachová informovala členy výboru o tom, že na zasedání rady kraje byla projednána zpráva 
o činnosti škol za rok 2008. Podrobně okomentovala podkladový materiál k tomuto bodu.  
 
Usnesení 15/04/2009/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost 
bere na v ědomí 
informace o hospodaření škol a školských zařízení zřizovaných krajem. 
 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
6. Informace o rozpisu rozpo čtu p římých náklad ů na vzdělávání 
A. Vlachová předala členům výboru informace o rozpisu schváleného rozpočtu přímých výdajů 
na vzdělávání v roce 2009 včetně rozvojového programu Podpora řešení dopadu meziročního 
snížení počtu žáků a s ním spojené nutnosti snižování počtu zaměstnanců regionálního školství 
zřizovaného územně samosprávnými celky a podpora řešení specifických problémů regionální 
školství. V první fázi byl stanoven jednotlivým organizacím návrh závazných ukazatelů přímých 
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NIV na rok 2009, který vycházel z normativního výpočtu dle výkonů a příslušných krajských 
normativů. Poté se školami a školskými zařízeními, které požádaly o projednání rozpočtu, 
proběhlo dohadovací řízení. Školy a školská zařízení zřizované obcemi projednaly své 
požadavky s obecními úřadem obce s rozšířenou působností. Následně pak proběhlo jednání 
mezi obcemi s rozšířenou působností a OŠMS. Školy a školská zařízení zřizované krajem 
projednaly požadavky s OŠMS. Celkem požadavky činily cca 26 mil. Kč mzdových nákladů. 
 
7. Informace o pr ůběhu p řijímacího řízení na st řední školy 
M. Pech informoval o průběhu přijímacího řízení na střední školy. Vzhledem ke třem přihláškám 
nelze v letošním roce přesněji odhadnout, jak budou jednotlivé zejména odborně zaměřené 
obory obsazeny po ukončení přijímacího řízení. Okomentoval podkladové materiály k tomuto 
bodu. 
TAB. 1: Porovnání vývoje zájmu dle stup ňů vzdělání – kraj 
Tabulka zachycuje vývoj počtu zájemců v posledních letech v kraji. Celkový počet patnáctiletých 
žáků oproti loňsku poklesl cca o 500, přesto střední školy předpokládají, že přijmou o cca 600 
žáků více, než předpokládaly vloni. 
 
TAB. 2: Porovnání vývoje zájmu dle stup ňů vzdělání – okresy  
Tabulka zachycuje počty zájemců v posledních letech v kraji v letošním roce. Z údajů o 
přepočtených přihlášek na jednoho vycházejícího žáka ze ZŠ (z 9. ročníků) je vidět velký rozdíl 
mezi okresy. 
 
TAB. 3: P řehled zájmu o jednotlivé skupiny obor ů 
Tabulka zachycuje přehled zájmu o skupiny oborů v letech 2008 a 2009. Vzhledem k většímu 
počtu přihlášek má omezenou vypovídací hodnotu předposlední sloupec, který zachycuje podíl 
k počtu žáků v ročníku. Poslední sloupec zachycuje procentuální rozložení podaných přihlášek. 
Oproti minulému roku je podíl přihlášek v technických oborech o něco nižší.  
 
TAB. 4: Porovnání zájmu o technické obory  
Tabulka sleduje vývoj zájmu o technické obory. Za celé období dohromady jsou na tom 
technické obory lépe než v průměru všechny odborné obory dohromady. 
 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina bere na 
vědomí Informace o pr ůběhu p řijímacího řízení na st řední školy.  
 
8. Optimalizace sít ě středních škol – diskuse k obsahu anketních otázek 
Členům výboru byly rozdány anketní lístky týkající se optimalizace sítě středních škol. 
 
9. Informace o podpo ře technických obor ů v Libereckém kraji, projekt TECHYES  
M. Kružíková přivítala hosty L. J. Marka (Bohemia Werbung) a P. Víchu (Hospodářská komora 
Liberec). 
Členům výboru byla představena prezentace o podpoře technických oborů v Libereckém kraji, 
projekt TECHYES. 
Cílem projektu je zvýšení zájmu školáků o technické obory, zvrátit negativní vývoj ve 
středoškolském vzdělávání a v nedostatku kvalifikované pracovní síly na trhu práce, 
popularizovat technické odvětví jako celek, zvýšit prestiž a společenské uznání tohoto oboru, 
spolupracovat s podniky. Cílovou skupinou jsou žáci základních škol, rodiče, výchovní poradci. 
Projekt vznikl na podzim 2007. Náklady na kampaň jsou hrazeny z prostředků Libereckého 
kraje, do budoucna se počítá se zdroji ze Strukturálních fondů Evropské unie. 
Na toto téma se rozvinula krátká diskuse. 
 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina bere na 
vědomí Informace o podpo ře technických obor ů v Libereckém kraji, projekt TECHYES.  
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10. Diskuse a r ůzné 
V rámci diskuse nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky. 
 
11. Závěr 
Předsedkyně VVVZ, D. Hromádková, poděkovala všem přítomným a ukončila jednání. Další 
zasedání Výboru pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bude spole čné s Radou pro rozvoj lidských zdroj ů kraje Vyso čina a prob ěhne dne 28. 
května 2009.  
 
 
 
 
 
Dagmar Hromádková, v. r. 
předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva kraje Vysočina 
 
 
Zpracoval a zapsal M. Šalanda dne 7. května 2009. 


